
Schapen horen bij Renkum en dat moet zo blijven! 

In het landschap van de gemeente Renkum wordt het zien van schapen gewaardeerd en al tijden 
bestaat zowel op de heide als in graslanden het vertrouwde beeld van dartelende-, grazende- en 
rustende schapen en lammeren. 
 
Helaas moeten we constateren, dat ook in Renkum de overlast van wolven geleid heeft tot het 
herhaaldelijk doden van veel schapen en dat vaak op een gruwelijke manier. Triest is het, dat een 
groot deel van “onze” schapen inmiddels de gemeente heeft verlaten en naar elders is overgebracht. 
 
De wolf mag dan wel een beschermd dier zijn, maar je kunt afwijken van de algemene bescher-
mingsstatus van de wolf en bekend is, dat onder meer Frankrijk, Hongarije, Kroatië, Roemenië, 
Slovenië en Zweden dergelijke wetsafwijkingen aangevraagd hebben, zodat afschotlicenties gege-
ven kunnen worden. Waarom dient Nederland geen aanvraag in?  
 
Je kunt je afvragen of in Nederland waar zogezegd geen oerbos bestaat en geen integraal bevol-
kingsbeleid gepraktiseerd wordt, zodat het kleine land ook steeds dichter bevolkt zal worden, de 
wolf nog wel beschermd zou moeten worden. Het gaat niet alleen om veiligheid, maar ook om 
behoud van landschappelijke waarden. 
 
Zo hoort de moeflon al meer dan 100 jaar bij de historie van het Park De Hoge Veluwe en deze dieren 
vallen nu ten prooi aan de wolf. Het gevolg daarvan is, dat daar stuifzanden, graslanden en droge 
heidegronden zullen verdwijnen, omdat de moeflon er juist voor zorgt, dat open terreinen niet 
veranderen in dennenbos.  Deze open terreinen zijn niet voor niets aangewezen als Europees be-
schermd gebied. Telt dat dan nu ineens niet meer mee? 
 
Als er te veel herten zijn, dan worden dieren afgeschoten. Zijn wolven, die geen natuurlijke vijanden 
hebben belangrijker dan weerloze schapen? Dan maar illegaal wolven afschieten? Dat gebeurt in 
toenemende mate. Zo blijkt uit onderzoek (2020) dat 42 procent van de gevestigde wolven van de 
Scandinavische populatie vermist raakt. De onderzoekers schreven: "Als een gezenderd dier gedood 
is, is er een grote kans dat de stroper de zender kapotmaakt en het karkas verstopt."   
 
Ik diende mede namens het CDA een motie in om de gemeenteraad van Renkum bij de provincie en 
het rijk aan te dringen op een afschotlicentie. Tot mijn grote verbazing werd er door de meeste 
raadsleden niet of weinig meevoelend op het ontstane leed in Renkum gereageerd. Er werd laconiek 
geredeneerd in de trant van “wolven in de gemeente moet kunnen”. Maar alles heeft zijn grens! 
De overlast van wolven zal leiden tot verlies aan draagvlak voor behoud van de wolf onder de 
bevolking en dus tot meer ellende. Wilde wolven schuwen doorgaans mensen, maar ze kunnen een 
tam gedrag ontwikkelen hetgeen hier en daar al gebeurt en dan mag je hopen, dat het daarbij blijft. 
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Internet: jonge natuurfotograaf (12) krijgt Veluwse 
wolf voor de camera.  

 
Schilderij: Pieter Louis Hoedt / Renkum 1893. 


